

Referat for bestyrelsesmøde Nordsjællands Storkreds –ikke godkendt

6. juni 2017 kl.19 til 21:30

Frederiksborg byskole, Aulaen

Deltagere: Heidi(Allerød), Benny(Halsnæs), Ib(Halsnæs), Hans(Halsnæs), Christa(Rudersdal), Jeanett(Egedal), Pia(Egedal), Katarina(Furesø), Jeppe(Gribsskov), Per(Hillerød), Margrethe(Rudersdal)

Afbud fra bestyrelsesmedlemmer: Guillermo(Frederikssund),Eva (Helsingør), Kim(Fredensborg)

Fraværende: Anders Kinnerup(Hørsholm), Frederik(Rudersdal)

1. **Velkommen og kort præsentation:** Kort præsentationsrunde

2. **Valg af ordstyrer og referent.**

Ordstyrer: Christa

Referent: Margrethe

3. **Godkendelse af dagsorden:** Dagsorden godkendt

4. **Godkendelse af referat af møde 26/4. 3 min.** Har været udsendt, tilrettet og godkendt.

5. **Information fra kommuneforeninger:**

Det overordnede indtryk er:

Vi har brug for flere frivillige med tid til at lave aktiviteter i det lokalpolitiske/kredspolitiske arbejde.

De fleste kommuneforeninger afholder supplerende opstillingsmøder i aug-sept.

Allerød: Årsmøde og opstillingsmøde til KV17 d. 7. juni, der er 6 kandidataspiranter. Deltager i ”aktiv fritid dag d. 19. august sammen med andre foreninger i Allerød.

Egedal: To kandidater til KV: Pia og Jeanett. De tager på ”roadtrip” 7-8 steder i landsbyerne rundt kommunen (Skole, klub, bibliotek, kulturhus og kro). Roadtrippet har været annonceret på facebook og i lokalavisen. Fremmødet har indtil nu været sparsomt, men gode snakke med folk.

Fredensborg:

Frederikssund:

Furesø: Tre kandidater til KV 17. Følger byrådsmøder, meget aktive på FB og aktive i skolepolitiske diskussioner.

Gribsskov: Tre kandidater til KV 17. Bestyrelsen vil ringe rundt for at mobilisere frivillige.

Halsnæs: 6 kandidater til KV 17. Indleder samtaler med S, Ø og SF.

Helsingør: (Eva har skrevet pr mail). ”Tre kandidater valgt til KV 17. Skønt at have taget den proces. Til gengæld har vi i bestyrelsen mødt meget modstand fra to i bestyrelsen som ikke blev valgt. Helt ude i anklager om stemmefusk. Den ene har nu valgt at trække sig fra bestyrelsen og partiet.

Vi er snart klar med en hjemmeside i Helsingør, som skal være platform for vores kandidater. Hvor mange af jer har hjemmeside?

Alles folkemøde er gået rigtig godt. Vi har high five’t foran Helsingørs station og mødte mange glade mennesker men selvfølgelig også de skeptiske.

Vi har løbet Kronborgstafetten og videregivet madbilletter til hjemløse.

Været på gaden med trillebør og økologiske æbler samt holdt politisk brunch i vores foreningshus. Dejlig endelig at være ude og møde mennesker.”

Hillerød: To kandidater til KV 17.

Hørsholm:

Rudersdal: Ramt af stor travlhed på arbejde og med studier for de ellers aktive medlemmer. Vi kommer stærkt tilbage i august. Forventer at opstille to-tre KV kandidater.

Christa konkluderede: Der ser ud til at være behov for et møde med debat om 3 emner: kommunernes budgetlægning, for eller imod listeopstilling/ sideordnet opstilling og for eller imod valgforbund(evt emne på årsmødet??)

6. Information fra kredsledelsen:

Vær opmærksom på mail udsendt til alle bestyrelser d. 6. juni fra Nis Benn (Landssekretariatet):

Orientering om Landsmøde-beslutninger og opdateringer af minimumsvedtægter som følge af Landsmøde.

Der er informationer, som vi skal handle på både i kommuneforeninger og i storkreds. Bl.a ændringer i vedtægter.

Post meeting (Margrethe): Der har siden sidste kredsbestyrelsesmøde været afholdt et "Cirkelmøde" (Skypemøde mellem Hovedbestyrelsen, Lands sekretariatet og Kredsbestyrelserne. Margrethe kunne desværre ikke deltage. Det er frem over Benny/Margrethe der deltager fra Nordsjælland. Disse møder vil fremadrettet blive afholdt hver eller hver anden måned.

7. Information fra POFO ved Eva: Eva var ikke til stede

Christa orienterede om tre "samtaler", der var tilbudt om de visioner, der er på Pofo i september. Det første om ældreversionen er afholdt. Det andet om vision for borgerløn blev aflyst, da der kun var tilmeldt 2 personer, Bina og Christa, og borgerløn på Landsmødet. Det tredje om vision for socialpolitik er der samtale om d.22/6.

8. Årsmøde 2017. 15 min.

Dato, sted, indhold, ændringer i vedtægter nedsættelse af styregruppe.

Årsmødet afholdes **d. 16. september 2017 kl. 11-15** (Margrethe booker lokale)

Sted: Frederiksborg byskole i Hillerød

Tema: KV 17

Vi skal have et super årsmøde med valg til: Ombudsrådet, og Politisk Forum (POFO).

Styregruppe: Per, Katarina, Christa og Margrethe.

Katarina og Margrethe sender indkaldelse ud senest d. 1. august (6 uger før mødet) via Alleos.

Valg til kredsbestyrelsen: Alle kommuneforeninger skal udpege repræsentant til kredsbestyrelsen og meddele dette til kredsforpersonskabet senest d. 31. august. Mail: Jeppe.Hauberg@alternativet.dk

Vedtægter: Forslag til dagsorden samt forslag til vedtægtsændringer skal være sendt til alternativet@Nordsjaelland.dk senest 22. august.

Tilmelding til årsmødet: senest d. 31. august via "alleos"

9. Budget ved Per. Se venligst bilag 1

10. Principper for dækning af udgifter til kredsbestyrelsesmedlemmer i forbindelse med møder (Jeppe)

Jeppe havde udarbejdet et forslag. Vi diskuterede overordnede principper ud fra dette og referenten fik bemyndigelse til at konkludere formulere fremtidig praksis.

Jeppe's oplæg var primært, at dække ud fra økonomisk hensyn: Fyld en bil, frem for 4 i tog.

idet det ikke er nemt éntydigt at opføre "klimahensyn" – og da vi ingen særlige midler har, må vi spare

Fremtidig praksis:

Der ydes refusion af transportudgifter til medlemmer af storkredsbestyrelsen i forbindelse med:

Storkreds arrangementer på lands-eller landsdelsniveau.

Møder i Politisk Forum

Landsmøde og halvårsmøde

Herudover kan der foretages en individuel vurdering i forbindelse med andre arrangementer.

På næste bestyrelsesmøde skal der tages stilling til om overordnede princip kan bifaldes:

Når vi vælger transportform tilgodeser vi først og fremmest klimamæssige hensyn, dernæst økonomiske.

På næste bestyrelsesmøde skal dette diskuteres:

Ved offentlig transport: Der ydes refusion for billetudgift.

Ved bil:

Statens lave takst:

1,93 kr/km og for evt. broafgift.

ELLER

3,53 kr./km. Og evt. broafgift

Se evt: [Satser for kilometerpenge](#)

11. Orientering RV17 (Margrethe) Status på opstillingsmøde d. 21. maj 2017

Der er nedsat et kandidatudvalg i RegionH bestående af to repræsentanter fra henholdsvis Kbh. omegn, København og Nordsjælland. Bornholm har ingen repræsentanter idet de ikke har kandidater til opstilling. Fra Nordsjælland sidder Heidi Kruse (Allerød) og Margrethe Herning (Rudersdal)

Ni kandidat aspiranter stillede op til valg. Alle ni blev valgt som samlet team på opstillingsmødet.

Se evt. referat fra mødet her:

<https://dialog.alternativet.dk/t/referat-fra-kandidatopstillingsmode-i-region-hovedstaden/5845>

Opstillingsmødet besluttede, at rækkefølgen på stemmesedlen skulle være således:

Ken Patrick Petersson

Martin Schepelern

Qasam Nazir Ahmad

Julie Herdal Molbech

Theis Liebach Smedegaard

Pernille Schnoor

Martin Kjærulff (Nielsen)

Rolf Bjerre

Tue Boje Folden

Efter opstillingsmødet har der været ønske om evaluering af opstillingsprocessen idet nogle af kandidaterne oplevede, at der havde været forhold, som vi fremadrettet skal blive bedre til at håndtere. Derfor er der planlagt et evalueringsmøde mellem kandidater og kandidatudvalg d. 7. juni, som Nis fra Landssekretariatet faciliterer.

12. Unge-organisationen: status på organisering (Frederik). Frederik var ikke til stede, men Per kunne oplyse, at unge-netværket har afholdt to møder. Det ene med Ulla Sandbæk.

13. Orientering om eksklusion af medlem (Jeppe 5 min.) (Refereres efter bedste evne)

Jeppe orienterede om, at HB er startet op på samtaler med udvalgte medlemmer, der vurderes at være til ulempe, eller direkte til skade for Alternativet. Grundlaget er en procedure, som HB vedtog 20.03 (bilag 7 i HB referat) Et medlem er ekskluderet ud fra denne procedure; Rolf Jackson fra Odense.

Jeppe fortalte om sine egne oplevelser i forbindelse med en før- eksklusionssamtale.

Det blev endvidere oplyst, at Margrethe havde sendt en forespørgelse til HB vedr. nogle helt principielle forhold i forbindelse med eksklusionssamtaler.

Der opstod en debat præget af forvirring og undren. Debatten handlede blandt andet om konfliktmæglingsrådets rolle i denne type sager.

Post meeting:

Jeppe udsendte efterfølgende en skriftlig redegørelse om dette punkt til bestyrelsen på mail. Af redegørelsen fremgår det, at det er fra det samlede forpersonskab. Det er ikke tilfældet, hvilket Jeppe efterfølgende bekræftede på mail.

14. **Evt.** Vi nåede ikke til dette punkt

15. **Hvordan har det været at deltage i dag? (Har vi overholdt vores bestræbelser på at leve op til debatdogmerne, overholdt tiden mm):** Vi nåede ikke dette punkt

Næste møde samt opsummering af punkter til næste dagsorden:

Vi nåede ikke dette punkt, men referenten foreslår:

Fremtidigt fast punkt på dagsorden med gennemgang af status på ansvarsområder vedtaget på bestyrelsesmøde d. 26. april 2017

Desuden til næste møde:

Tilrettelæggelse af indhold på årsmøde.

Mulige temaer: Mobilisering, gejst, glæde og håb op til KV 17, vidensdeling, personlig sparring.

Evt. debat om 3 emner med invitation af "ekspert":

Kommunernes budgetlægning, for eller imod listeopstilling/ sideordnet opstilling og for eller imod valgforbund.

Bestyrelsens beretning

Valg til Ombudsråd

Valg til POFO(se vedtægter)

Diskussion af transport refusion (ikke klarhed over hvad vi blev enige om på dette møde)

Evt. planlægning af "Værdi-kursus" fælles for alle kommuner (Ny Politisk Kultur, eller Shamansk).

16. **Næste møde er: 23. august 2017 kl. 19-21.30**